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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért vették ki a legtöbb jó minőségű gyógyászati 
segédeszközt a közgyógyellátás keretében felírhatók listájából?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2018. január 1-tól él a tartós ápolást végzők időskori támogatása, amely 50.000 forint. Ez az összeg
2018 óta nem változott. Azok a szülők kaphatják, akik öregségi nyugdíjra jogosultak, és 4 óránál
többet  nem dolgoztak.  A jogalkotó  valószínűleg  arra  gondolt,  hogy  aki  4  óránál  többet  tudott
dolgozni,  annak magasabb a  jövedelme.  Tudomásom szerint  van  olyan  kormányhivatal,  ahol  a
nyugdíjas  korú  szülőnek  megítélik  a  GYOD-ot,  az  50  ezer  Ft  tartós  ápolást  végzők  időskori
támogatását,  és  megkaphatja  mellé  a  4  órás  munkaviszonya  utáni  nyugdíjat.  Van  olyan
kormányhivatal, ahol az 50 ezer Ft-ot levonják a nyugdíjból. Viszont akik 8 órát vállaltak, azok a
szülők a 40 éves munkaviszonyuk után, a fogyatékos gyermekük ellátása mellett, általában rossz
egészségi állapotban vannak. Azok, akik napi 4 órában vállaltak munkát, jobban jártak, mint azok a
szülők, akik csak a nyugdíjukból és a gyermekük juttatásából élnek.

 

Ma már a közgyógyellátásnak szinte semmi szerepe nincs. Az elmúlt években kivették a legtöbb jó
minőségű gyógyászati segédeszközt a listából. A közepes minőségű eszközökkel is azt a helyzetet
idézték  elő,  hogy  a  forgalmazó  gyógyszertárak,  gyógyászati  segédeszköz  forgalmazók  úgy
döntsenek, ne forgalmazzák ezeket. Az állam támogatása ugyanis nem fedezi a forgalmazó kiadását.
Ezért inkább nem forgalmazza a terméket, vagy legfeljebb teljes áron tudja beszerezni. Így van ez
például a pelenkák esetében, hiszen a listán többféle pelenka van, viszont nem lehet beszerezni.

 

Tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól a fentiekkel kapcsolatban:



 

1.  Mi az  oka  annak,  hogy az állam kivette  a  legtöbb jó minőségű gyógyászati  segédeszközt  a
közgyógyellátás keretében felírhatók listájából?

2. Mi az oka annak, hogy a közepes minőségű gyógyászati segédeszközök esetében az állam nem
veszi figyelembe a beszerzési árat, amikor a támogatás megállapítja?

3. Miért nem kaphatják a tartós ápolást végzők időskori támogatását azok a már nyugdíjban lévő
szülők, akik a felnőtt gyermeküket ápolják?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter  (LMP)     

Budapest, 2023.10.09.
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